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Voorwoord van de voorzitter, René Verhulst:  
 
… 
In dit clubblad vindt u de gebruikelijke jaarverslagen en jaarstukken voor een 
voorjaars ALV. De rubriek '10 vragen aan...' viel mooi samen met het jubileum wat 
geïnterviewde dit jaar met haar kennel mocht vieren. Een jubileum van 40 jaar, van 
een rottweiler kennel die nationaal en internationaal hoog aanzien geniet, dat is zeker 
een hele dikke felicitatie waard! 
… 

 

10 vragen aan: Kiene Zandbergen  
Door: Janine van der Burg 
 

1) Wat is uw naam, leeftijd en wat zijn uw hobby's? 

Mijn naam is Catherine W.E. Zandbergen, bij de meeste mensen bekend onder de naam 
Kiene Zandbergen, mijn leeftijd is 65 jaar. Mijn hobby's zijn veelzijdig: vooral dieren, 
hondensport, paardensport in haar vele facetten, fokkerij, natuur en dan vooral bloemen 
o.a. tulpen en fotografie.  
 

2) Hoe is de naam van uw kennel ontstaan en heeft deze naam een speciale 
betekenis?     

De naam van de kennel is ontstaan door het gebied waar mijn huis staat. In Valkenburg 
was een grote Romeinse Nederzetting en Rijnsburg wordt al rond het jaar 1000 
genoemd. Het is een zeer oude handels- en vrijplaats. De Graven van Holland zijn 
begraven in Rijnsburg. Er was in ca. 1150 een grote abdij in Rijnsburg en het gebied waar 
mijn huis staat werd toen al "Ther Waele" genoemd. In dit gebied werd door de nonnen 
uit de Abdij gewandeld. Bij de bouw van het huis is de naam "ter Waele" op het huis 
geplaatst. Tevens werd het in de ca. 1960 de stalnaam voor de paardenfokkerij, voor mijn 
fokkerij van de Holsteiners wordt de stalnaam afgekort met de letters -TW aangezien dit 
stamboek een zeer beperkt aantal letters in de naam van het paard toestaat en ook geen 
Prefix. Het was voor mij niet meer dan logisch dat de naam "Ter Waele" ook de 
kennelnaam werd. 
 



3)  Kunt u iets vertellen over de geschiedenis van uw kennel? 

Fokkerij ontwikkelen en verbeteren loopt al vele generaties door en in mijn familie. Van 
huis uit zijn wij bloembollenkwekers o.a. begonnen met mijn overgrootmoeder aan 
vaderszijde. Zij fokte ook al haar eigen werkpaarden. Diverse tulpensoorten zijn door 
haar en later door mijn grootvader ontwikkeld. Vanaf mijn prilste jeugd ben ik met 
fokkerij en kwekerij bezig geweest en werden wij kinderen, wanneer wij interesse 
hadden, bij de fokkerij en tulpenkwekerij betrokken. Ik ben gefascineerd door fokkerij, 
variërend van bloemen tot dieren, honden en paarden. Tevens heb ik ook nog lange tijd 
het Texels stamboek schaap gefokt. Vanuit de familie is mij altijd bijgebracht dat je moet 
streven om te verbeteren en niet om te vermeerderen. 

De stammoeder van mijn kennel "Helder van het Brabantpark" dochter (Duuck van de 
Nedermolen X Alexandra van de Wylerberg), heb ik in 1983 gekocht bij Tonny Huijskens, 
eigenaresse van de beroemde kennel "Van het Brabantpark". In 1972 kochten wij daar 
een pup "Pirrah van het Brabantpark" (Adrian v. Dämmerwald X NL. Kamp. Emirca v.h. 
Brabantpark) maar deze bleek helaas HD licht positief. Daarnaast ben ik blij en 
dankbaar dat ik vanaf mijn jeugd altijd antwoord op mijn vragen heb gekregen. Dat ik heb 
mogen leren van oude fokkers en keurmeesters van ons ras in binnen- en buitenland die 
bereid waren om hun kennis en ervaring te delen. 

4) Wat zijn de grootste mijlpalen die uw kennel heeft bereikt? 

Mijlpalen vind ik een rekbaar begrip. Veel momenten in het bestaan van mijn kennel zijn 
voor mij persoonlijk belangrijk terwijl een buitenstaander het misschien niets vindt. Een 
aantal van de door mij gefokte honden behaalde resultaten zijn o.a. 7 Nederlands 
kampioenen (6 in eigen bezit) 4 Internationale Kampioenen, Canadese en USA 
Kampioenen, diverse Scandinavische titels. Winster en NRC clubwinster. Fokproducten 
die hebben deelgenomen aan de IFR wedstrijden. Een fokproduct dat in de top 20 
presteerde in de USA op nationaal Agility niveau. Een groot aantal van mijn eigen honden 
in Duitsland met zeer goed resultaat zijn geslaagd voor de Zuchttauglichkeitsprüfung. 
Ook 2 teven welke bij e ADRK (Algemeiner Deutscher Rottweiler Club) de Ankörung met 
goed gevolg hebben afgelegd. Eén van deze teven is in mijn bezit. Daarnaast zijn veel van 
de door mij gefokte honden actief in de hondensport, o.a. IGP, Tracking, Detectie en 
Diensthond. Ook heb ik sinds 30 jaar een samenwerkingsverband met de kennel van het 
Oostenrijkse Leger en zijn diverse van mijn honden daar actief als diensthond. 
 

5) Hoe zorgt u ervoor dat uw kennel een goede reputatie behoudt? 

Ik probeer een hond te fokken volgens de ADRK ras standaard. Niet alleen qua uiterlijk 
maar ook voor wat betreft het karakter. Met de stammoeder van mijn kennel ben ik naar 
Zwitserland gegaan en daar heeft zij als jonge hond met uitstekend resultaat aan de zeer 
uitgebreide karaktertest van de Zwitserse Rottweiler Club deelgenomen.  



Ik ben zeer selectief in de keuze van o.a. de bloedlijnen die ik inzet in mijn fokkerij. 
Regelmatig probeer ik generaties vooruit te denken. 
  
Een lastige eigenschap die ik bezit is perfectionisme. Vanaf het moment dat ik de 
kennelnaam heb geregistreerd ben ik begonnen met het röntgenen van de ellebogen van 
de honden en het vastleggen van hun DNA. De DNA-registratie in USA aangezien de RvB 
hier nog niets aan deed. Toen DNA-registratie eenmaal verplicht werd in Nederland ben 
ik gestopt met de USA DNA profielen en nog uitsluitend via het Van Haeringen Instituut 
DNA laten testen. Persoonlijk vond ik het uitermate jammer dat de RvB weigerde om de 
uitslagen van de USA over te nemen.  
Ik geef veel nazorg aan pupskopers, tracht te adviseren en de juiste pup bij de 
toekomstige eigenaar te plaatsen. Regelmatig zeg ik tegen een persoon dat ik hen niet 
aan de hond kan helpen die zij zoeken. Het is algemeen bekend dat ik bij velen bekend 
ben als lastig en ik bezit een uitgesproken mening wanneer het de kynologie en ons ras 
betreft. Bij mij staat altijd één ding voorop en dit is het welzijn van de hond. 

 

6) Wat was uw eerste ervaring met Rottweilers en wat maakte dat u van dit ras ging 
houden? 

De Rottweiler maakt al bijna 71 jaar (1954) deel uit van onze familie. Mijn ouders hadden 
eerder de Rottweiler dan dat zij kinderen kregen. (Teef "Barry", (Bork van de Brantsberg X 
Anka von Siebenhügel). Geboren bij familie Sadee in Bilhoven. De heer en mevrouw 
Sadee waren ook medeoprichters van de NRC in 1952. Voor ons gezin een fantastische 
hond in alle opzichten. Voor mijn vader een trouwe begeleider, hetzij in de auto, naast de 
fiets of naast zijn Solex. Barry was ook een fantastische rattenvanger, dit was haar als 
jonge hond geleerd door de Fox Terriër van mijn oom. Voor ons kinderen een trouwe 
vriend en altijd bij ons. Dus vanaf mijn prilste jeugd is er de liefde voor ons ras. 
Daarnaast met plezier 20 jaar lang deel uitgemaakt van het HB van de NRC en nu al vele 
jaren als adviseur verbonden aan het HB van het NRC. Ook heb ik gedurende 7 jaar de 
functie als secretaris vervuld van een werkgroep van Belgische herders waar ik met mijn 
Rottweilers trainde. 

 

7)  Wat zijn de grootste veranderingen die u heeft gezien in het fokken van 
Rottweilers door al die jaren heen? 

De fokkerij was vroeger veel kleinschaliger. Veel kennels in Duitsland en ook in 
Nederland, hadden duidelijk hun eigen type hond. Ook voor wat betreft karakter. In 
Nederland door het rigoureuze besluit in de jaren rond 1970 dat er uitsluitend nog met 
HD vrije honden gefokt mocht worden, heeft de Rottweiler in Nederland veel goede 
karakterhonden verloren. Honden die liepen als een trein en een solide karakter hadden 



werden uitgesloten van de fokkerij op grond van een, toenmalig, HD C resultaat. In de 
jaren daarna was het duidelijk te merken dat de karakters in negatieve zin veranderd 
waren. In Duitsland heeft de rasvereniging (ADRK) de weg van de geleidelijkheid gevolgd 
met veel beter resultaat. Het grote probleem voor ieder ras is wanneer de grote massa 
opeens ook dit ras wil hebben. 

Dan wordt er veel schade aangericht door vermeerderaars die slechts financieel gewin 
wensen en slechts de minimale of helemaal geen criteria hanteren. Ook ons ras is 
hierdoor sterk in de problemen gekomen met alle negatieve gevolgen die men zich kan 
voorstellen. De laatste jaren ziet men weer een, naar mijn mening, negatieve 
verschuiving binnen ons ras. De overdreven typische honden o.a. door veelvuldig 
gebruik van de honden o.a. uit de Balkan landen. Veel mensen vinden dit type hond 
mooi. Terwijl de honden vaak sterk afwijken van de rasstandaard. Het tegenover 
gestelde gebeurt ook met sommige honden binnen de africhtingssport. Er is een 
duidelijke tweedeling van ons ras aan het ontstaan. Persoonlijk vind ik dit een kwalijke 
zaak. De ADRK, NRC en de IFR moet hiertegen stelling nemen. Er is één rasstandaard! 

8) Wat zijn de grootste uitdagingen waar u als fokker mee te maken heeft? 

Toch te proberen weer een betere hond of veulen te fokken. Proberen een combinatie 
samen te stellen waarvan je hoopt dat het een match is. Ik zie graag een hond die graag 
met en voor zijn eigenaar/eigenaresse bezig wil zijn. Ik word blij wanneer ik in een jonge 
hond bepaalde eigenschappen zie van een groot- of overgrootouder. Op dit moment heb 
ik de 8e generatie "Ter Waele" in de moederlijn in huis. Fokken is geen weg van snel 
resultaat. Het is een zaak van doorgaan. Veel fokkers stoppen bij tegenslag. Soms moet 
je een zijstap maken om weer verder te kunnen gaan. Zorg dat je zelf een doel voor ogen 
hebt wat je wenst te bereiken. 

 

9) Wat zijn uw mooiste successen of trotse momenten als fokker? 

Dat zijn er te veel, zowel groot als klein, om op te noemen. De opmerking van de 
keurmeester Adolf Ringer (voormalige chef van het Militär HundestaƯel in Oostenrijk), 
tijdens een show waar hij toen, mijn nog jeugdige, "Ter Waele Patch" keurde. Hij vertelde 
mij dat zij een hond zou worden die alles zou winnen. Deze uitspraak van hem klopte 
ook. Zeer bijzonder mijn eigen "Ter Waele Terra" (Greif v. Köningsforst X Ter Waele Oda) 
en "Ter Waele Vaye", (Fax v. Tengen X NL Kamp. Ter Waele Patch) eigenaar Mario Montes 
Klaver, welke beiden met geweldig resultaat aan de Ankörung in Duitsland deelnamen. 

Mijn eigen honden en door mij gefokte honden die goede resultaten behalen tijdens 
shows, africhtingssport en overige activiteiten binnen de kynologie. Een eigenaar die mij 
bericht dat zij/hij blij is met zijn hond.  



Een door mij gefokte merrie die in Duitsland bij het Holsteiner Stamboek de 
Staatsprämien titel krijgt als één van de beste 35 merries van haar jaargang waarin ca 
650 merrieveulens waren geboren en zij later op Internationaal niveau zeer goed 
presteert in de springsport en nu haar dochter in haar voetsporen treedt. 

Een teef als Ned. Ter Waele Ducaat (Falko v. Grüntenblick X Helder v.h.Brabantpark) met 
haar vele successen in binnen- en buitenland en haar uiterst succesvolle broer in 
Canada, Can. Ch. Ter Waele Draviet. Mijn Int. Ch. Ter Waele Emirca, IPO 3, (Andor v. 
Herrenholz X Helder v.h.Brabantpark) Ned. Kamp. Ter Waele Passe en zijn zuster Ned. 
Kamp. Ter Waele Patch. {Stephan v Kaisersteinbruch X Ter Waele Karma).  

Een bevalling die voorspoedig verloopt en dat bij de teef en ook bij de merrie de "MAMA 
KNOP" direct aangaat. Gewoon te veel om op te noemen! 

 

10) Wat wil u nog kwijt aan de lezers.... 

Geniet van ons mooie ras! Wees blij dat de Rottweiler een rasvereniging heeft 
waarbinnen een bestuur zich op veel fronten sterk maakt om het ras en de vereniging op 
hoogste niveau te behouden! 


